
Protokół Nr 7/07 
 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Oświaty, Budownictwa i Transportu wdniu  6 sierpnia  2007 r. 

 
   Posiedzenie Komisji Rewizyjnej oraz posiedzenie  Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty 
i Transportu zostało zwołane przez ich Przewodniczących. Posiedzenie rozpoczęło się o 
godz.1200 i trwało do godziny 1500 , w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk pok. Nr 6. 
 
Proponowany porządek posiedzenia Komisji Rewizyjnej: 

 
1)  Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2)  Przyjęcie porządku obrad. 

3)  Analiza sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2007 roku. 

4)  Sprawy róŜne. 

5)  Zapytania i wolne wnioski. 

6)  Zamknięcie obrad. 

Proponowany porządek posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu: 

 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza sprawozdania z realizacji budŜetu gminy za I półrocze 2007 roku. 
4. Analiza projektów uchwał w sprawie:  

a) zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej na pomoc rzeczową, 
zasiłki okresowe i zasiłki celowe, 

b) przyjęcia gminnego programu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 
2007-2010, 

c) wydania opinii Nadleśnictwu Rudka w sprawie uznania lasów ochronnych o 
powierzchni 99,93ha. 

d) zmian w budŜecie gminy na 2007 rok. 
5. Sprawy róŜne. 
6. Zapytania i wolne wnioski. 
7. Zamknięcie obrad. 

 
W posiedzeniu Komisji Rewizyjnej uczestniczyli członkowie wg. załączonej listy obecności: 
Stan członków – pięciu 
Obecni wszyscy. 
 
W posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu uczestniczyli 
Członkowie wg. załączonej listy obecności: 
Stan członków – pięciu. 
Obecni wszyscy. 
 
Osoby zaproszone na posiedzenie: 
 

1. Krzysztof Jaworowski   Wójt Gminy 
2. Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 
3. Wojciech Łukasz  Jakubowski Sekretarz Gminy 



4. Ryszard Wietoszko  Przewodniczący Rady Gminy 
5. Jolanta Januszewska  Kierownik GOPS 
6. Piotr Paprocki   Kierownik Ref. BGRŚ 

 
Ad.1-2 porządku Komisji Rewizyjnej  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powitał 
przybyłych członków obu Komisji oraz osoby zaproszone. Na podstawie listy obecnosci 
stwierdził quorum. Następnie odczytał proponowany porządek posiedzenia i zwrócił się do 
członków komisji Rewizyjnej o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku 
wniosków poddał pod głosowanie jego zatwierdzenie. Komisja Rewizyjna głosami 5 -za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -0 porządek posiedzenia przyjęła. 
Ad. 1 -2 porządku Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu  -  
Przewodnicząca Komisji powitała przybyłych członków obu Komisji oraz osoby zaproszone. Na 
podstawie listy obecnosci stwierdziła quorum. Nastepnieodczytała proponowany porządek 
posiedzenia i zwróciła się do członków swojej komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji 
zmian. Wobec braku wniosków poddała pod głosowanie jego zatwierdzenie. Komisja RGOBiT 
głosami 5 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 porządek posiedzenia przyjęła. 
Ad. 3 wspólnego punktu obrad obu Komisji: 
   W tym punkcie obrad Przewodniczący obu komisji udzielili głosu Pani Skarbnik, która 
poinformowała, Ŝe informacja o przebiegu wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2007 r.  
została przyjęta Zarządzeniem Wójta Nr 30/07 z dnia 6 sierpnia 2007 roku. Następnie 
poinformowała, Ŝe dochody budŜetowe zostały wykonane w 37,9% , gdyŜ na plan 15.449.488zł 
wykonanie stanowi 5.856.381zł. Plan dochodów uległ zwiększeniu w stosunku do uchwały 
budŜetowej w wyniku wprowadzonych zmian o kwotę 864.257zł z tytułu:  
− zwiekszenia dotacji celowej na świadczenia rodzinne, na naukę języka angielskiego w 

klasach pierwsztch, na przeprowadzenie wyborów do sejmiku wojewódzkiego, na zwrot 
podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego, na doŜywianie uczniów, na 
przeprowadzenie referendum, na wypłaty zasiłków stałych, na dofinansowanie pracodawców 
zatrudniajacych młodocianych pracowników. 

− zwiększenia dochodów z tytułu odpłatności mieszkańców na budowe przyzagrodowych 
oczyszczalni ścieków. 

− zwiększenia dochodów z tytułu uzyskania dodatkowych środków z Funduszu Rekultywacji 
Gruntów na drogę, z EFS Działanie 2.1 – zwiekszono dostęp do edukacji jako dotacji dla 
szkół na projekty rozwojowe "Aktywna Szkoła" 

− zmniejszenia dochodów z tytułu nieotrzymania środków z funduszy unijnych na budowę 
oczyszczalni ścieków we wsiach: Kiersnowo, Kiersnówek, Majorowizna. 
 
Zwiekszeniu uległ równieŜ plan wydatków budŜetowych o te sama kwotę, gdyŜ środki te 
zostały przeznaczone na finansowanie określonych zadań gospodarczych. Zmiany 
spowodowały zwiększenie deficytu budŜetowego w kwocie 1.068.524zł, który został 
pokryty: 

− - z wolnych środków 
− z nadwyŜki skumulowanej na zobowiązaniach budŜetu lat ubiegłych 
− przychodami z zaciągniętych poŜyczek. 
 
W strukturze wykonania dochodów w budŜecie gminy stanowią: 34,31% dochody własne, 
6,85% dotacje celowe, 58,15% subwencja ogólna, 0,69% środki ze źródeł pozabudŜetowych. 
Skutki obniŜenia maksymalnych stawek podatkowych przez Radę Gminy spowodowały 
zmniejszenie dochodów budŜetowych za I półrocze w wysokości  104.562zł, z czego w podatku 
rolnym 66.728zł, w podatku od nieruchomości 16.425zł, w podatku od środków transportowych 
21.409zł. Na indywidualne wnioski podatników po przeprowadzeniu postępowania 
wyjaśniającego udzielone zostały umorzenia, odroczenia i zaniechania w wysokości 11.200zł. 



Ponadto zwolniono z podatku od nieruchomości budynki mieszkalne i ich części stanowiące 
własność osób fizycznych prowadzących gospodarstwa rolne zajęte na cele mieszkalne –
35.090zł, budynki mieszkalne i ich części przeznaczone na cele mieszkalne kościelnych osób 
prawnych –116zł, podmioty noworozpoczynające działalność gospodarczą – 6.368zł, grunty – 
uŜytki kopalne, drogi, tereny rekreacyjno-wypoczynkowe, tereny róŜne –3.620zł co 
spowodowało zmniejszenie dochodów z tego tytułu w wysokości 45.194zł. Zastosowane 
zwolnienia powodują jednocześnie obniŜenie subwencji uzupełniającej z budŜetu państwa. 
Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła realizację dochodów budŜetowych poszczególnymi 
działami gospodarki gminy. 
   Wydatki budŜetowe zostały zrealizowane w 32,8%, gdyŜ na plan 16.518.012zł wydatkowano 
5.417.915zł. Z ogólnej kwoty wydatkowanych środków finansowych wydatki majątkowe 
stanowią 1.266.719zł na plan 7.095.069zł, wydatki na wynagrodzenia dla nauczycieli szkół 
podstawowych i gimnazjów, pracowników pomocy społecznej, kierowców straŜy poŜarnych, 
sołtysów i pracowników urzędu gminy stanowią 1.771.646zł na plan 3.559.652zł, wydatki na 
pochodne od wynagrodzeń stanowią 307.882zł na plan 670.101zł, wydatki na przekazane 
dotacje stanowią 293.000zł na plan 627.932zł wydatki na obsługę długu stanowią 8.477zł na 
plan 29.378zł. Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła realizację wydatków budŜetowych 
poszczególnymi działami gospodarki gminy.  
   Reasumując naleŜy stwierdzić, Ŝe realizacja budŜetu przebiega w miarę rytmicznie. Efektem 
tego jest terminowe regulowanie zobowiązań, realizacja zaplanowanych inwestycji. Niska 
realizacja wpływów, ewentualnie brak wpływu z niektórych źródeł dochodów nie zakłóciło 
prawidłowej realizacji wydatków. W stosunku do podatników opieszale realizujących obowiązek 
podatkowy zostały wdroŜone kroki egzekucyjne, co spowoduje przyspieszenie realizacji 
niektórych źródeł dochodów. W toku wykonywania budŜetu nie wystąpiły przypadki zaciągania 
poŜyczek i kredytów krótkoterminowych na bieŜące finansowanie wydatków. Na dzień 
30.06.2007 r budŜet gminy zamknął się wynikiem dodatnim 438.466zł. Wystąpiły zobowiązania 
długoterminowe z tytułu zaciągniętych poŜyczek w wysokości 271.092zł tj. 1,75% planowanych 
dochodów budŜetowych. Środki rezerwy ogólnej na nieprzewidziane wydatki w wysokości 
107.600zł w I półroczu 2007  r. nie zostały rozdysponowane. 
   Komisje po zapoznaniu się z przedłoŜoną informacją nie wniosły uwag do realizacji budŜetu 
gminy za I półrocze 2007 roku. 
Ad. 4a) Komisji RGOBiT 
Jolanta Januszewska Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu 
wydatków za świadczenia z pomocy społecznej na pomoc rzeczową, zasiłki okresowe i zasiłki 
celowe. Poinformowała komisje, Ŝe uchwała ma charakter obowiązkowy na podstawie ustawy o 
pomocy społecznej. Wobec braku dyskusji Przewodniczący Komisji RGOBiT poddała pod 
głosowanie projekt uchwały. Komisja głosami 5 –za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z 
pomocy społecznej na pomoc rzeczową, zasiłki okresowe i zasiłki celowe.  
Ad. 4b) Komisji RGOBiT 
Jolanta Januszewska Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
gminnego programu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 2007-2010. 
Poinformowała komisje, Ŝe uchwała równieŜ ma charakter obowiązkowy na podstawie ustawy o 
pomocy społecznej. Wobec braku dyskusji Przewodniczący Komisji RGOBiT poddała pod 
głosowanie projekt uchwały. Komisja głosami 5 –za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki 
i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 2007-2010. 
Ad. 4c) Piotr Paprocki Kierownik Referatu BGRŚ przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wydania opinii Nadleśnictwu Rudka w sprawie uznania lasów za ochronne o powierzchni 
99,93ha. Potrzebę podjęcia tej uchwały uzasadnił tym, iŜ Nadleśnictwo Rudka zwróciło się do 
Rady Gminy o zaopiniowanie uznania niektórych działek lasu państwowego za ochronne. W 



uzasadnieniu podał: 
Za ochronne mogą być uznane lasy, które: 
 
1) chronią glebę (lasy glebochronne), w tym lasy: 
a) na wydmach nadmorskich i klifach oraz na terenach bezpośrednio do nich przyległych w pasie 
nadbrzeŜnym, 
b) na wydmach śródlądowych, obejmujących obszary piasków wydmowych wykazujących, po 
odsłonięciu, skłonność do przemieszczania się, oraz na terenach bezpośrednio do nich 
przylegających, 
c) na stromych i urwistych zboczach górskich, obejmujące, w zaleŜności od wystawy, stoki o 
średnim nachyleniu: 
-ponad 20° na zboczach o wystawie południowej, południowo-zachodniej i zachodniej na 
glebach płytkich do 25 cm głębokości, a przy większej głębokości gleby - ponad 25°, 
-ponad 30° na zboczach o wystawie północnej, północno-zachodniej, północno-wschodniej i 
wschodniej na glebach płytkich do 25 cm głębokości, a przy większej głębokości - ponad 35°, 
d) na terenach podatnych na usuwiska lub na terenach o rzeźbie schodkowej z pęknięciami 
prostopadłymi do linii spadu - przy stokach o przewaŜającym nachyleniu ponad 20°, 
e) na stromych zboczach jarów, wąwozów i wzgórz o przewaŜającym nachyleniu ponad 20° przy 
glebach luźnych i ponad 35° przy glebach zwięzłych, przy czym granica lasu ochronnego 
powinna przebiegać w odległości 30-50 metrów od krawędzi zbocza, 
f) w strefie górnej granicy lasów, 
2) chronią zasoby wód (lasy wodochronne): 
a) u źródlisk rzek i potoków, 
b) wzdłuŜ rzek, potoków, kanałów, jezior i innych zbiorników wodnych, uznanych za Ŝeglowne i 
spławne, a takŜe nie uznanych za Ŝeglowne i spławne, wyodrębniane w zaleŜności od ich 
połoŜenia i charakteru, przy uwzględnieniu, Ŝe obejmują: 
-w górach - lasy połoŜone między brzegami wód i najbliŜszymi liniami naturalnymi w terenie, 
-na nizinach - lasy połoŜone na terenach zalewowych podczas średniej wysokości wody, wokół 
zbiorników wodnych lasy połoŜone między brzegiem danego zbiornika a najbliŜszą linią 
naturalną w terenie okalającą zbiornik, 
c) na obszarach ochronnych zbiorników wód podziemnych oraz w granicach stref ochronnych 
ujęć i źródeł wody, wyznaczonych zgodnie z przepisami prawa wodnego, 
d) na siedliskach wilgotnych i bagiennych, 
3) wykazują uszkodzenia drzewostanów na skutek gazów i pyłów emitowanych przez zakłady 
przemysłowe, objawiające się ubytkiem liści w ponad 25% oraz zniekształceniem koron, lub 
lasy, w których drzewostany przewidziane są do przebudowy, 
4) stanowią cenne fragmenty rodzimej przyrody, 
5) znajdują się na stałych powierzchniach badawczych i doświadczalnych, wydzielonych w 
planie urządzenia lasu, 
6) stanowią drzewostany nasienne, wyłączone z uŜytkowania rębnego, 
7) chronią środowisko przyrodnicze, w tym lasy: 
a) stanowiące ostoje zwierząt podlegających ochronie gatunkowej, 
b) połoŜonych w granicach administracyjnych miast i w odległości do 10 km od granic 
administracyjnych miast liczących ponad 50 tys. mieszkańców, 
c) uzdrowiskowe, połoŜone w strefach określonych w statutach uzdrowisk, oraz lasy w strefach 
ochronnych wokół sanatoriów w promieniu nie przekraczającym 1000 m od sanatorium, 
8) mają szczególne znaczenie dla obronności i bezpieczeństwa państwa, w tym lasy połoŜone w 
granicach poligonów, placów ćwiczeń, lotnisk i zamkniętych kompleksów wojskowych, a takŜe 
stanowiące strefy ochronne dla tych obiektów. 
 
W lasach ochronnych prowadzi się gospodarkę leśną w sposób zapewniający ciągłe spełnianie 



przez nie celów, dla których zostały wydzielone, w szczególności poprzez: 
1) zachowanie trwałości lasów w drodze: 
a) dbałości o stan zdrowotny i sanitarny lasów, 
b) preferowania naturalnego odnowienia lasu, 
c) ograniczania regulacji stosunków wodnych do prac uzasadnionych potrzebami odnowienia 
lasu oraz uŜytkowania sąsiadujących z lasami ochronnymi gruntów nieleśnych, 
d) ograniczania trwałego odwadniania bagien śródleśnych do przypadków, w których wyniki 
przeprowadzonych badań i ekspertyz wykluczają niekorzystny wpływ tego zabiegu na stosunki 
wodne w lasach ochronnych, 
2) zagospodarowanie i ochronę lasów w drodze: 
a) kształtowania struktury gatunkowej i przestrzennej lasu zgodnie z warunkami siedliskowymi, 
w kierunku powiększania róŜnorodności biologicznej i zwiększania odporności lasu na czynniki 
destrukcyjne, 
b) stosowania indywidualnych sposobów zagospodarowania i ochrony poszczególnych 
drzewostanów, 
c) ustalania etatu cięć według potrzeb hodowlanych lasu, 
d) ograniczania stosowania zrębów zupełnych do najsłabszych siedlisk leśnych oraz 
prowadzenia ścinki drzew, zrywki i wywozu drewna w sposób zapewniający w maksymalnym 
stopniu ochronę gleby i roślinności leśnej, 
e) zakazu pozyskiwania Ŝywicy i karpiny. 
Dla określonych powierzchni lasu uznanego za ochronny mogą być ustalone szczególne sposoby 
prowadzenia gospodarki leśnej, polegające na: 
1) ograniczeniu pozyskania drewna, choinek, kory, igliwia, zwierzyny lub płodów runa leśnego, 
2) konieczności wykonania określonych zabiegów w zakresie zagospodarowania i ochrony 
lasów, 
3) zakładaniu i utrzymywaniu urządzeń ochronnych, 

4) ograniczeniu udostępniania lasu dla ludności. 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Komisji RGOBiT poddała pod głosowanie projekt 
uchwały. Komisja głosami 5 –za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0 pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie opinii w sprawie uznania lasów ochronnych. 
Ad.4d) Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2007 r. Poinformowała komisje, Ŝe główne zmiany w budŜecie podyktowane 
są zmianami w  planie limitów inwestycyjnych. Niektóre zadania zostały wprowadzone do 
wykonania a niektórych termin wykonania zostaje przesunięty na lata następne.  Wobec braku 
dyskusji Przewodniczący Komisji RGOBiT poddała pod głosowanie projekt uchwały. Komisja 
głosami 5 –za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 r.  
Ad. 4 Komisji Rewizyjnej oraz Ad. 5 Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 
Budownictwa i Transportu  

Sprawy róŜne: 
− Wójt Gminy przedstawił członkom obu komisji propozycję, aby "zrezygnować z zamiaru 

sprzedaŜy budynku po byłej Szkole Podstawowej w Szmurłach. W przyszłości przy 
zaangaŜowaniu środków unijnych bydynek wyremontować,  utworzyć w nim Izbę Rolniczą 
i przenieść do niego Bibliotekę Gminną z Kalnicy. W obecnym pomieszczeniu biblioteki w 
Kalnicy utworzyć Izbę Pamięci Narodowej. Są mieszkańcy gminy, którzy chcą przekazać 
duŜą ilość eksponatów do tej Izby".  
- Radna Pani GraŜyna Płonowska wyraziła opinię, Ŝe pomysł jest ciekawy, sprawy kultury 
rozłoŜyły by się  proporcjonalnie  po terenie gminy. 
- obie Komisje głosami 5 za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0  jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowały propozycję Wójta aby nie sprzedawać budynku po byłej szkole w Szmurłach. 

− Wójt Gminy powiedział..." proszę nie rozliczać mnie za drogi powiatowe. Jako Wójt 



odpowiadam za drogi gminne. To, Ŝe chcemy robić jak najwięcej i idziemy na róŜne 
ustępstwa oraz dofinansowujemy budowę dróg powiatowych to tylko ze wzgledu na 
mieszkańców, aby jak naszybciej mieli dostęp do lepszych dróg asfaltowych". 

− Wójt poinformował, Ŝe sesja Rady Gminy planowana jest na dzień 13 sierpnia 2007 r. Na 
godz. 1100. Do dnia 15 sierpnia 2007 r gmina musi przesłać do  Urzędu Marszałkowskiego 
wykaz planowanych zadań inwestycyjnych z udziałem środków unijnych do wykonania w 
2008 roku. 

− Wójt zaprosił wszystkich obecnych na Festyn Rolników i Przedsiębiorców, który odbędzie 
się 19 sierpnia w Kalnicy. 

− Radny Piotr Dołubizno zapytał o moŜliwość zakupu sprzętu do jednostki OSP Klichy na 
zawody straŜackie.  

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – "jeŜeli były planowane w budŜecie  środki na ten cel to 
proszę skontaktować się z pracownikiem zajmującym sie straŜami w celu zakupu sprzętu". 

Ad. 5 Komisji Rewizyjnej oraz Ad. 6 Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 
Budownictwa i Transportu  

 
Zapytań i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 
Ad. 6 Komisji Rewizyjnej oraz Ad. 7 Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 
Budownictwa i Transportu 

  
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Feliks 
Wróblewski oraz Przewodniczący Komisji RGOBiT Pani GraŜyna Płonowska o godz. 1500 
zamknęli posiedzenie. 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

Alina Adamczyk                                                       
           Przewodniczący Komisji 

                                                                                  Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 
                                                                                  Budownictwa i Transportu 

 
                                                                                      GraŜyna Płonowska   
 
                                                                                 
     Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                                                                                
                                                                                                      
                                                                               Feliks Aleksander Wróblewski 
 
 
 
Członkowie Komisji Rewizyjne biorący udział w posiedzeniu: 

1. Andrzej Kunicki 
2. Antoni Szpakowski 
3. Stanisław Gomoliński 
4. Franciszek Gawina 

 
 

 


